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Protokół 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji 

(protokół nr 101/23), Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw 

Obywatelskich (protokół nr 55/23) odbytego w dniu 27 września 2023r. 

od godz. 15:30 do godz. 18:39 w Pałacu Kawalera w Świerklańcu.  

Obecni według załączonej listy.  

Na wstępie posiedzenia dokonano wyboru Przewodniczącego 

wspólnego posiedzenia, którym został wybrany radny Adam Francik. 

Prowadzący obrady przywitał przybyłych członków poszczególnych 

Komisji oraz gości i otworzył posiedzenie.  

Następnie przedstawił porządek posiedzenia: 

    1. Otwarcie posiedzenia. 

    2. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 641 w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Gminy Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. 

    3. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 642 w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania 

oraz wysokości i rodzaju nagród Gminy Świerklaniec dla sportowców za wysokie wyniki sportowe. 

    4. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 643 w sprawie zbycia nieruchomości. 

    5. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 644 w sprawie uchylenia Uchwały Nr IX/54/15 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie nadania statutu samorządowemu zakładowi 

budżetowemu pod nazwą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”. 

    6. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 645 w sprawie nadania statutu samorządowemu 

zakładowi budżetowemu pod nazwą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”. 

    7. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 646 w sprawie ustalenia Regulaminu głosowania 

w wyborach na ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027. 

    8. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 647 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla 

przeprowadzenia głosowania nad wyborem kandydata na ławnika do Sądu Okręgowego 

w Gliwicach na kadencję 2024-2027. 
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    9. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 648 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego 

w Gliwicach na kadencję 2024-2027. 

    10. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 650 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038. 

    11. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 651 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej na 2023 r. 

    12. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 652 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

    13. Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o gospodarce nieruchomościami Gminy za I półrocze 

2023 r. 

    14. Przyjęcie protokołu z poprzednich posiedzeń Komisji. 

    15. Wolne głosy i zapytania. 

    16. Zakończenie. 

 

Ad. 2. 

Pani Anna Wesołowska, Samodzielne Stanowisko ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, 

poinformowała, że projekt uchwały został przedłożony w związku z kontynuacją programu 

obowiązującego w bieżącym roku. Nadmieniła, że zgodnie z przepisami prawa Rada Gminy jest 

zobowiązana do przyjęcia niniejszego programu do 30 listopada.  

 

Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 641 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2024 rok, w następujący sposób: l. gł. 5: „za” – 5, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 3. 

Pani Anna Wesołowska, Samodzielne Stanowisko ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, 

poinformowała, że po ustaleniach przeprowadzonych podczas posiedzenia Komisji Sportu, 

Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich przedłożono projekt uchwały, w którym dokonano 

zmiany terminu składania i rozpatrywania wniosków o przyznanie nagród Gminy Świerklaniec dla 

sportowców za wysokie wyniki sportowe, aby umożliwić uzyskanie nagrody również przez osoby, 
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które uzyskają wysoki wynik sportowy pod koniec roku. Pozostałe zapisy uchwały pozostały bez 

zmian.  

 

Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 642 w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości i rodzaju nagród 

Gminy Świerklaniec dla sportowców za wysokie wyniki sportowe, w następujący sposób: l. gł. 5: 

„za” – 5, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 4. 

 

Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że projekt uchwały został przedłożony w związku 

z ustaleniem nowej sytuacji prawnej i chęcią uregulowania stanu faktycznego.  

 

Radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, który fragment nieruchomości jest objęty 

omawianym projektem uchwały.  

 

Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Nieruchomościami, przedstawiła lokalizację nieruchomości.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 643 

w sprawie zbycia nieruchomości, w następujący sposób: l. gł. 8: „za” – 8, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 5. 

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że uchwała, która podlega uchyleniu nie 

została opublikowana w Dzienniku Urzędowym, a wszystkie statuty stanowią akt prawa 

miejscowego i podlegają publikacji. W związku z czym obecnie w obrocie prawnym są dwie 

obowiązujące uchwały. Dodała, że uchwała może podlegać uchyleniu tylko w takim samym trybie 

jakim została podjęta. Nadmieniła, że w projekcie uchwały nr 645 przedstawiono nowy statut 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu, który jest już aktem prawa miejscowego.  
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Radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, czy zarządzenie terenem Zalewu Nakło – Chechło 

nadal będzie należało do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji.  

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że ze statutu został usunięty zapis 

dotyczący zarządzania terenem Zalewu Nakło – Chechło, jednak został zawarty zapis, że Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji może wykonywać inne zadania zlecone przez gminę. W związku z czym 

gmina może zlecić Zakładowi Wodociągów i Kanalizacji realizację zadania związanego 

z zarządzeniem terenem Zalewu Nakło -  Chechło, natomiast przy zastosowaniu tego rozwiązania 

nie wpłynie do na stawki taryfy wody.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy w przyszłym sezonie zostanie zlecone 

Zakładowi Wodociągów i Kanalizacji realizowanie zadania związanego z zarządzaniem terenem 

Zalewu Nakło – Chechło.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że Zakład Wodociągów i Kanalizacji 

realizował zadania na terenie Zalewu Nakło – Chechło na podstawie porozumienia.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń w nawiązaniu do zapisu o wydobyciu wody wyraził swoją nadzieję, że 

będzie możliwość korzystania z własnego źródła wody. 

 

Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że statut obejmuje 

szeroki możliwy zakres działania. Nadmienił, że aby woda mogłaby być wydobywana, to musiałaby 

stanowić minimum 60% zapotrzebowania gminy Świerklaniec na wodę pitną.  

 

Radny Łukasz Lesik poinformował, że niniejszym projektem uchwały zostaje zdjęty z Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji obowiązek realizacji zadań nad Zalewem Nakło – Chechło. W dalszej 

części zwrócił się z zapytaniem, co wydarzy się w przypadku, gdy Zakład Wodociągów i Kanalizacji 

odmówi przyjęcia zlecenia w omawianym zakresie zadań. 

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że gdyby uzyskano zgodę na 

użytkowanie wtedy można by było rozważyć możliwość ogłoszenia przetargu, w którym wyłoniono 

by podmiot, któremu zlecono by realizację zadań na terenie Zalewu Nakło – Chechło.  
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Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że od 9 sezonów 

prowadzi na terenie Zalewu Nakło – Chechło działania związane z poborem opłat, utrzymaniem 

porządku i organizacją ruchu na omawianym obszarze, a także organizacją i utrzymaniem 

wyjazdów przeciwpożarowych. Następnie zadeklarował, że w przyszłym sezonie podejmie się 

realizacji zadań.  

 

Radny Adam Francik zwrócił się z zapytaniem, czy ujęcia wody znajdujące się w Gminie 

Świerklaniec są wystarczające do zwiększonego wydobycia wody, aby zaspokoić potrzeby 

mieszkańców na wodę pitną oraz czy odkryto nowe ujęcia.  

 

Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że warstwa 

wodonośna w Gminie Świerklaniec jest obiecująca. Jednak w przypadku podjęcia decyzji 

o zwiększeniu wydobycia wody pitnej, należy myśleć o kilku ujęciach na terenie każdego z sołectw, 

a nie jednego ujęcia dla całej gminy. W dalszej części poinformował, że bardzo ważnym aspektem 

będzie określenie zużycia wody po wymianie wodociągów, na których odnotowywano najwyższe 

straty wody.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń zasugerował, żeby przy składaniu wniosków o dofinansowanie rozważyć 

możliwość złożenia wniosku na budowę ujęć wody.  

 

Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że w takim wypadku 

musiałyby powstać stacje uzdatniana wody, aby zapewnić ciągłość dostaw wody pitnej.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że jeżeli pojawią się takie możliwości, to 

gmina na pewno będzie aplikować, aby uzyskać dofinansowanie do budowy ujęć i stacji 

uzdatniania wody, ponieważ obecnie nie ma możliwości, aby zrealizować zadanie tylko ze środków 

własnych.  

Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, przedstawił informacje na temat 

efektów montażu wodomierzy dwukierunkowych i wymiany wodociągów w Nakle Śląskim. 

W dalszej części przedstawił informacje na temat taryf wody.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem dotyczącym oszczędności, które osiągnięto 

w związku z podjętymi działaniami.  
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Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że osiągnięto 

oszczędności w wysokości 35.000 m3 wody. 

Radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, czy jest jakaś prognoza odnośnie wysokości 

taryf opłat.  

 

Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że nie jest planowana 

zmiana ceny w pierwszym roku taryfowym. 

 

Radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, czy jeżeli nie będzie możliwości zmiany w zakresie 

sposobu funkcjonowania gminy na terenie Zalewu Nakło – Chechło, czy wystąpi się z wnioskiem 

o przedłużenie umowy dzierżawy. 

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że decyzję tą wtedy będzie podejmować nowa rada 

i nowy wójt. 

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że współpraca z Nadleśnictwem 

Świerklaniec układa się bardzo dobrze, jednak instytucja ta nie ma wpływu na decyzje 

podejmowane przez Generalną Dyrekcję Lasów Państwowych.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 644 

w sprawie uchylenia Uchwały Nr IX/54/15 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 31 marca 2015 r. 

W sprawie nadania statutu samorządowemu zakładowi budżetowemu pod nazwą „Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”, w następujący sposób: l. gł. 7: „za” – 7, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” – 0. Radna Jolanta Bubalik nie wzięła udziału w głosowaniu.  

 

Ad. 6. 

 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 645 

w sprawie nadania statutu samorządowemu zakładowi budżetowemu pod nazwą „Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”, w następujący sposób: l. gł. 8: „za” – 8, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” – 0. 
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Ad. 7. - Ad. 9. 

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że zgodnie z Ustawą o ustroju sądów powszechnych 

do Rady Gminy należy wybór ławników do sądów. Nadmienił, że dokumenty zostały przygotowane 

w taki sposób, aby jak najbardziej usprawnić procedurę. W dalszej części zaproponował, aby 

projekty uchwał od nr 646 do nr 648 zostały omówione równocześnie.  

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że projekty uchwał 

kierowane przez Przewodniczącego pod obrady nie muszą podlegać opiniowaniu przez Komisje 

Rady Gminy. Natomiast projekty zostały pokierowane na Komisje Sportu, Rekreacji, Turystyki 

i Spraw Obywatelskich, aby w dniu dzisiejszym omówić procedurę i zastanowić się nad 

ewentualnymi kandydaturami do komisji skrutacyjnej. 

 

Ad. 10. 

 

Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, przedstawiła zmiany wprowadzone zmiany w budżecie 

gminy na 2023 rok i wynikające z nich zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 

Radny Łukasz Lesik jakie zadnia są planowane do realizacji w ramach inwestycji pn. Modernizacja 

Pałacu Kawalera w Świerklańcu, czy zostały one uzgodnione z konserwatorem zabytków.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że zadanie dotyczy wniosków złożonych 

do Polskiego ładu na Pałac Kawalera w Świerklańcu. Nadmieniła, że jeden wniosek dotyczyły 

wymiany dachu,a  drugi wniosek był związany z elewacją i wymianą stolarki okiennej. Dodała, że 

nie otrzymano środków na realizację wspomnianego zadania, ponieważ w dniu wczorajszym 

otrzymano informację, że jedyny wniosek, na który zostały przyznane środki to doświetlenie 

fontann w parku w Świerklańcu.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń odniósł się do tabeli nr 11 do Wieloletniej Prognozy Finansowej w zakresie 

relacji wynikającej z art. 243 ustawy o finansach publicznych i obsługi długu. W dalszej części 

poruszył temat środków na rozbudowę oczyszczalni ścieków.  
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Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w ramach tego naboru na 

infrastrukturę wodno-kanalizacyjną został złożony wniosek na rozbudowę oczyszczalni ścieków. 

Nadmieniła, że jest największy z wniosków. Dodała, że wartość zadania to około 90.000.000,00 zł, 

a wkład własny gminy to 15.000.000,00 zł.   W dalszej części przedstawiła informacje na temat 

alokacji środków.  

 

Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że wspomniana relacja nie zostaje 

zachowana za 3 kwartał, jednak jest zachowana dla całego roku. Nadmieniła, że jest to zgodne 

z art. 243 ust. 2 pkt 4 ustawy o finansach publicznych. Następnie przedstawiła informacje na temat 

relacji wynikającej z art. 7 ust. 1.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń poruszył temat wysokości zadłużenia i emitowanych obligacji. 

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła informacje na temat emisji obligacji.  

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że w trakcie wyborów umawiał się z mieszkańcami, że 

będzie jak najbardziej rozwijał gminę przez realizację m.in. inwestycji związanej z budową 

kanalizacji, aby potem móc realizować zadania upiększające gminę. Nadmienił, że majątek gminy 

został znacząco zwiększony. Zaznaczył, że należy w swoich działaniach trzeba dbać o rozwój gminy. 

 

Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, co w przypadku, gdy gmina nie będzie w stanie 

spłacić długu w wysokości 50.000.000,00 zł. W dalszej części wyraził swoją opinię, że należy 

inwestować, jednak jest cienka granica w zakresie pożyczanych środków. Zaznaczył, że urząd 

gminy nie działa transparentnie.  

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że wszystkie gminy na dorobku rozwijają się dzięki 

środkom pożyczanym i pozyskiwanym. Nadmienił, że nigdy nie doszło do sytuacji, żeby gmina 

pożyczała środki od tzw. Parabanków. Dodał, że wszystkie działania są prowadzone z zachowanie 

obowiązujących przepisów prawa. Ponadto, każdorazowo otrzymywana jest zgoda organu nadzoru 

jakim jest Regionalna Izba Obrachunkowa. Zaznaczył, że bardzo ważna jest stabilna sytuacja 

polityczna i przewidywalna sytuacja finansowa. Dodał, że wszystkie działania mają na celu rozwój 

Gminy Świerklaniec, a nie jej upadku finansowego. W dalszej części przedstawił sposób 

przyznawania środków dla funkcjonowania samorządu.  
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Radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją wątpliwość co gmina musiała by oddać, gdyby gmina nie 

spłaciła swoich zobowiązań to.  

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że korzysta z pomocy ekspertów, którzy współpracują 

z wieloma samorządami, aby jak najlepiej gmina mogła funkcjonować i dalej się rozwijać. 

 

Radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że brak transparentności powoduje powstanie 

niepewności i wspólnie powinno wybierać się inwestycje i zadania, które będą realizowane 

w Gminie Świerklaniec. 

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że o chęci złożenia wniosku o 

rozbudowę oczyszczalni, informowano już, że wcześniej. Nadmieniła, że aby podpisać umowę 

o dofinansowanie trzeba wykazać się dokumentem potwierdzającym zabezpieczenie środków na 

wkład własny. W dalszej części przedstawiła informację na temat przetargu na realizację zadania 

w ciągu ul. Jarzębinową. 

 

Radny Zbigniew Jarka zwrócił się z prośbą o przedstawienie szczegółowych danych dotyczących 

środków zabezpieczonych w dziale 750.  

 

Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, przedstawiła zadania, które zostały uwzględnione w 

ramach środków zabezpieczonych w dziale 750.  

 

Radny Łukasz Lesik poruszył temat objaśnień dla Wieloletniej Prognozy Finansowej, gdzie na 

stronie 6 w punkcie 5 w zakresie zadania budowa i modernizacja dróg gminnych łączących 

sołectwa, gdzie nie zostało wypisane sołectwo Orzech.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że przez pomyłkę nie zostało 

w wspomnianym punkcie uwzględnione sołectwo Orzech i zostanie to poprawione 

w autopoprawce.  

 

Radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem dotyczącym tabeli dotyczących wydatków 

inwestycyjnych nr 1.1.2.1 Wieloletniej Prognozy Finansowej odnośnie limitu w wysokości 
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6.000.000,00 zł. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, jakie zadania będą realizowane 

w ramach zabezpieczonych 40.000.000,00 zł w punkcie 1.3.  określone jako Wydatki na programy, 

projekty lub zadania pozostałe. 

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że 6.000.000,00 zł w 2024 roku 

w zakresie budowy kanalizacji jest związane z odbudową dróg.   

Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że w zakresie zadania 1.1.2.5. zostanie 

wprowadzona autopoprawka, ponieważ zadanie będzie realizowane od 2024 roku. Następnie 

poinformowała, że określenie zadań realizowanych w ramach punktu 1.3. zostało wykonane na 

kolejnej stronie w podpunktach, które stanowią kontynuację omawianej tabeli.  

 

Radny Łukasz Lesik zwrócił się  zapytaniem, kiedy zostanie złożony wniosek o płatność końcową 

w zakresie realizacji zadania związanego z budową kanalizacji.  W dalszej części zwrócił się 

z zapytaniem, czy na stronie 2 Wieloletniej Prognozy Finansowej w zadaniach 1.3.2.1 oraz 1.3.2.2. 

Orzech został nie wymieniony przez pomyłkę.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w wniosek o płatność końcową 

zostanie złożony w styczniu 2024 roku. W dalszej części poinformowała, że w zakresie wskazanych 

punktów Wieloletniej Prognozy Finansowej zadania są realizowane w ramach Polskiego Ładu i nie 

pozyskano środków na zadania realizowane w sołectwie Orzech.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 650 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2023- 2038, w następujący sposób: l. gł. 8: „za” – 5, „przeciw” – 2, „wstrzymało się” – 1. 

 

Ad. 11. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 651 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 r., w następujący sposób: l. gł. 8: 

„za” – 7, „przeciw” – 1, „wstrzymało się” – 0. 
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Ad. 12. 

Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Firmy Aesco, przedstawił szczegółowe informacje na temat 

planowanych do emisji obligacji, zasad realizacji i danych finansowych z tym związanych.  

 

Radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem dotyczącym kosztów zastosowania karencji na wykup 

obligacji.  

 

Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Firmy Aesco, przedstawił szczegółowe wyliczenia oraz 

elementy składowe dotyczące określenia kosztów emisji obligacji i będzie to kwota 4.600.000 zł, 

jeżeli obligacje zostaną wykupione w ciągu 15 lat. W dalszej części przedstawił korzyści 

zastosowania tego rozwiązania przy realizacji inwestycji.  

 

Radny Łukasz Lesik porównał emisje obligacji do tego, że w restauracji zamawiamy kotlet, a 

każemy zapłacić za niego wraz z napiwkiem temu, który przyjdzie po nas.  

 

Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Firmy Aesco, poinformował, że z inwestycji związanej 

z budową kanalizacji będzie korzystać wielu mieszkańców przez wiele lat i majątek gminy się 

zwiększa przez realizowane inwestycje.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że obecnie spłacane są pożyczki, które 

były zaciągane przed 2014 rokiem.  

 

Radny Łukasz Lesik wyraził swoja opinię, że wysokość pożyczanych środków była niższa. 

 

Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem dotyczącym naliczania odsetek od 

wyemitowanych obligacji. W dalszej części wyraził swoją opinię, że należy prowadzić inwestycje, 

jednak należy brać pod uwagę dalsze funkcjonowanie gminy.  

 

Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Firmy Aesco, przedstawił sposób wyliczenia odsetek od 

wyemitowanych obligacji. W dalszej części wyraził swoją opinię, że realizacja tej samej inwestycji 

za 15 lat może być znacznie droższa.  
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Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że wysokość zadłużenia jest zależna od ilości 

realizowanych inwestycji. W dalszej części zadeklarował,  że na sesji przedstawi informacje 

dotyczące zadłużenia gminy w porównaniu do wydatków inwestycyjnych na przestrzeni lat.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy odsetki wyliczane są od całej kwoty czy od 

tego co zostało. 

 

Pan Grzegorz Józefów, Przedstawiciel Firmy Aesco, poinformował, że odsetki są wyliczane 

w zależności od wysokości spłaconego kapitału. Dodał, że gmina nie zastawia w kredycie żadnych 

nieruchomości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, wyraził swoje zrozumienie do wyrażanych 

obaw. Dodał, że trudno obecnie określić jak będzie kształtowa się sytuacja makroekonomiczna 

w przyszłości. Nadmienił, że bardzo ważne jest to aby finansowanie samorządów uległo 

ustabilizowaniu i był przewidywalne. Dodał, że jeżeli Gmina Świerklaniec nie będzie w dalszym 

ciągu inwestować w kanalizację sanitarną, to Unia Europejska zacznie nakładać na gminę kary ze 

względu na nie spełnianie wymogów dyrektyw ściekowej. Dodał, że w całym Województwie 

Śląskim jest 5 gmin, które nie wypełniają wymogów wspomnianej dyrektywy ze względu na 

zapóźnienia w zakresie pokrycia gminy kanalizacją sanitarną. Zaznaczył, że działalność gminy nie 

jest zagrożona i wszystkie wynagrodzenia będą wypłacane, a obowiązki będą realizowane.  

 

Radny Eugeniusz Wajs poinformował, że jest za tym, aby temat budowy kanalizacji został 

zrealizowany. Jednak wiąże się z to z wieloma wydatkami w tym zakresie.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że temat budowy kanalizacji sanitarnej 

będzie zawsze w jakimś stopniu elementem działalności, ponieważ gmina stale się rozwija, kolejne 

nieruchomości ulegają zabudowaniu, a liczba mieszkańców. W dalszej części odniosła się do 

kwestii budowy kanalizacji sanitarnej od ul. Skowronków w Nowym Chechle w stronę Zalewu 

Nakło – Chechło. Następnie przedstawiła informacje na temat rozbudowy oczyszczalni, która 

została zaplanowana w taki sposób, aby nawet w przypadku dalszej rozbudowy kanalizacji 

sanitarnej, jej parametry były wystarczające.  

 

Radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że bogaty jest ten kto nie bierze kredytów. Następnie 

zwrócił się z zapytaniem, czy w przypadku, gdy obligacje nie zostałyby wyemitowane to byłaby 
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w dalszym ciągu możliwość realizacji omawianych inwestycji infrastrukturalnych. W dalszej części 

wyraził swoją opinie, że opóźnienia nie wzięły się znikąd. 

 

Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, że brak emisji obligacji spowodowałoby ograniczenie tylko 

do bieżącej działalności, a wszystkie inwestycje zostałyby wstrzymane, ze względu na brak 

środków na wkład własny. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 652 

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, w następujący sposób: 

l. gł. 8: „za” - 5, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 3. 

 

Ad. 13. 

 

Radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, czy droga łącząca ul. 3 Maja z ul. Polną 

w Świerklańcu jest własnością gminy. 

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że droga w części należy do Gminy 

Świerklaniec.  

 

Radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem dotyczącym wysokości rent planistycznych oraz opłat 

adiacenckich.  

 

Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że na sesji zostaną przedstawione informacje 

w temacie rent planistycznych i opłat adiacenckich.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy komunalizacja nieruchomości zlokalizowanej 

przy ul. Lasowickiej w Nowym Chechle została zakończona.  

 

Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że omawiane nieruchomości zostały nabyte przez 

Gminę Świerklaniec w drodze komunalizacji. 
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Ad. 14. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji przyjęła protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji 

w dniu 30.05.2023 r., w następujący sposób: l. gł. 8: „za” – 8, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 

 

Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich przyjęła protokół ze wspólnego 

posiedzenia Komisji w dniu 30.05.2023 r., w następujący sposób: l. gł. 5: „za” – 5, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 15. 

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła szczegółowe informacje na temat 

przebiegu procesu z firmą A1 projekt, która realizowała budowę przedszkola w sołectwie Nowe 

Chechło i wydanego wyroku.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, wyraził swoją opinię, że gmina obecnie ma 

ważniejsze wydatki, niż to żeby walczyć o dobre imię w sądzie. W dalszej części przedstawił 

przykład, gdzie w Tarnowskich Górach, gdzie właściwie naliczono kary umowne, w wyroku 

sądowym określono, że Miasto nie poniosło uszczerbku na opóźnieniu wykonawcy i dokonano 

zmiarkowania nałożonych kar, w związku z czym Miasto musi zwrócić firmie prawie 630.000,00 zł 

z naliczonych kar wraz z odsetkami. 

 

Radny Adam Francik zwrócił się z zapytaniem, co wydarzyłoby się w przypadku, gdyby Gmina 

Świerklaniec wygrała sprawę w sądzie apelacyjnym, pod względem ściągnięcia należności  

w przypadku, gdy najprawdopodobniej firma już nie będzie wtedy funkcjonować.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że pieniądze są nie do odzyskania, 

ponieważ firma od stycznia ubiegłego roku jest postawiona w stan likwidacji. Nadmieniła, że 

procedura likwidacji jest na wysokim stopniu zaawansowania. Nawet jeżeli sprawa zostanie 

wygrana w sądzie apelacyjnym. W dalszej części przedstawiła przykłady kuriozalnych wyroków.  

 

Radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem dotyczącym wskazania terminu montażu oprawy 

oświetleniowej przy ul. Obłoków 9 w Nakle Śląskim. 
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Radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem dotyczącym rozprawy przeciwko byłemu 

dzierżawcy Pałacu Kawalera w Świerklańcu. W dalszej części poruszył temat przejęcia drogi przy ul. 

Polnej 58 w Świerklańcu.  

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że Gmina Świerklaniec wygrała proces z byłym 

dzierżawcą Pałacu Kawalera w Świerklańcu. Dodał, że ze względu na sprzęt wzięty pod zastaw 

sprawa została skierowana do komornika, który odmówił wszczęcia postępowania egzekucyjnego 

i zarządził koszty. Nadmienił, że w związku z tym została złożona do sądu skarga na bezczynność 

komornika i sprawa została wygrana, w wyniku czego komornik rozpoczął procedurę.  

 

Radny Zbigniew Jarka wyraził swoją opinię, że w przypadku, gdy firma za chwilę zostanie 

zlikwidowana to nie ma sensu wnosić apelacji. W dalszej części wyraził swoją opinię, że należy 

rozważyć możliwość zmiany kancelarii prawnej reprezentującej Gminę Świerklaniec.  

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zwrócił się z zapytaniem, czy radny Zbigniew Jarka uczestniczył 

w chociaż jednej rozprawie prowadzonej przez kancelarię prawną reprezentującą Gminę 

Świerklaniec lub był świadkiem wykonywania ich pracy i na jakiej podstawie został sformułowany 

wniosek na temat zmiany kancelarii. Zaznaczył, że wyroki wydaje sąd.  

 

Radny Zbigniew Jarka poinformował, że wniosek został sformułowany na podstawie 

przedstawionych informacji na temat 3 przegranych procesów.  

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że Zastępca Wójta 

przedstawiła informacje na temat 2 wyroków, natomiast Przewodniczący Rady przedstawił 

informacje na temat 3 procesu, który prowadzony w Mieście Tarnowskie Góry przez całkiem inną 

kancelarię. Nadmienił, że sądy orzekają na korzyść przedsiębiorców.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że przedstawiła przykłady dwóch 

rozpraw jednej wygranej i jednej z firmą A1 projekt. Następnie przedstawiła szereg spraw 

sądowych prowadzonych przez kancelarię prawną reprezentującą gminę, które zostały wygrane. 

W dalszej części poinformowała, że wielokrotnie brała udział w rozprawach, w których Pani 

Mecenas Klaudia Łąpińska doskonale wypełniała swoje obowiązki, prowadząc sprawy z pełnym 
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zaangażowaniem. Nadmieniła, że ostatnio w samorządach zaobserwowano, że występuje 

tendencja, że wyroki są wydawane na korzyść przedsiębiorców.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że do sądu idzie się po wyrok, a nie po 

sprawiedliwość. W dalszej części wyraził swoją opinię, że czasami należy odpuścić walczenie 

o sprawiedliwość. Następnie zwrócił się z prośbą o przedstawienie wysokości opłat ponoszonych 

na rzecz kancelarii prawnej obsługującej Gminę Świerklaniec. W dalszej części zwrócił się 

z zapytaniem, czy fontanny na zbiorniku „ZYJ” działają poprawnie 

 

Ad. 16. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia, prowadzący posiedzenie radny Adam Francik o godz. 18:39 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy Świerklaniec. 

Na tym protokół zakończono.  
Protokołowała: B. Bzdziuch 
 

Przewodniczący  
  Komisji Gospodarki, 
              Budżetu i Inwestycji 

   
Adam Francik  

 
Przewodniczący  

  Komisji Sportu, Rekreacji, 
              Turystyki i Spraw Obywatelskich 

   
Adam Francik  

 
 

         
 

 


